
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 5. april 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 671
I artiklen ”Ingen ved, om det virker, men regeringen står fast: Der skal skrælles en 
etage af lastbilerne”, Jyllands-Posten, den 29. marts 2024, fremgår det, at ministeren 
ikke havde tid til at forklare, hvorfor man vælger at skærpe kravene til etagehøjde for 
smågrisetransporter, når undersøgelsen fra Aarhus Universitet ikke kan påvise, at det 
gavner grisene. Vil ministeren i den forbindelse redegøre for, om det er rimeligt, at mini-
steren ikke har tid til at forklare grundlaget for de skærpende krav, når disse vil have 
stor indflydelse på den danske eksportbranche? I forlængelse heraf bedes ministeren 
forklare, hvorfor man vælger at skærpe kravene, når undersøgelsen ikke kan påvise, at 
det gavner grisene.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Bøgsted (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på kristian.boegsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 671

Miljø- og Fødevareudvalget 2023-24


